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Írásbeli kérdés

„Még a tél beállta előtt kijavítják-e a Székely, Vaja, Kótaj községekben található
úthibákat?" címmel a Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok benyújtani Csillag István
Gazdasági és Közlekedési Miniszter úr részére . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Amint az bizonyára Ön előtt is ismeretes a Szabolcs-Szatmár Bereg megyei közutak országos
viszonylatban is a legrosszabb állapotúak közé tartoznak, sajnos nincs ez másképpen
választókörzetemben, a baktalórántházai központú Szabolcs-Szatmár-Bereg megye 5 . számú
választókörzetben sem. Parlamenti képviselővé történt megválasztásom óta több alkalommal
intéztem írásbeli kérdést Önhöz a fenti probléma megoldása érdekében . A T. Miniszter úr
válaszaiban kifejtette, hogy az utak felújítása, a településeket elkerülő utak megépítése a
közúthálózatot fejlesztő program első felében megvalósul, az említett program alapján
megvalósuló fejlesztésekből azonban választókerületemben mindezidáig egyetlen beruházás
sem kezdődött meg, sőt még az előkészítő munkákhoz sem fogtak hozzá .

Az írásbeli kérdések mellett több módosító indítványt terjesztettem be a 2003 . évi
költségvetési törvényhez, amely módosító indítványaim tartalmazták a legsürgetőbb
problémákat Berkesz, Kemecse, Laskod, Nyírbogdány, Nyírparasznya Székely települések
közúthálózatának fejlesztése kapcsán . Meg kell említenem, hogy a T . Ház módosító
indítványaimat nem támogatta, így a fejlesztéshez szükséges támogatás a 2003 . évi
költségvetési törvénybe nem került bele .

A közúthálózat jelenlegi leromlott állapota azonban továbbra is problémát okoz, jelen írásbeli
kérdésemmel a legégetőbb problémák kezelésére keresek megoldást, ugyanis némely,
választókörzetemben található településen az úthibák miatt immár életveszélyessé vált a
közúti közlekedés .



A legtöbb kár azokon a településeken keletkezett, amelyek kénytelenek elszenvedni a 4-es
főúton közlekedő kamionforgalom okozta környezetterhelést . A kamionok nemcsak a lakosok
nyugalmát zavarják zaj - és levegőszennyezéssel, illetve a balesetveszélyes közlekedéssel,
hanem az amúgy is rossz minőségű főút állagát is tovább rontják . A 4-es út mentén Székely
községben a legrosszabb helyzet, ahol az átmenő kamionforgalom következményeként a főút
felső burkolata helyenként megemelkedett és hullámossá vált . Az út ilyen állapotában
nemcsak az autósokat veszélyezteti, de jelentősen megnehezíti más járművek közlekedését is .
A leginkább balesetveszélyes szakasz a település belterületén a 4-es főút és a demecseri
bekötő út kereszteződésénél található . Ehelyütt az úton 25-30 cm-es aszfaltfelgyűrődés alakult
ki, amely gyűrődés eltávolítása a fokozott balesetveszély miatt meggyőződésem szerint
azonnali intézkedést igényel .

A 4-es főút mellett választókörzetem másik főútvonalán a 49 . számú főútvonalon is
találhatóak súlyos balesetveszéllyel fenyegető úthibák. Vaja község belterületén, a 49-es főút
Lahner út 18 . szám előtti szakaszának bal oldali sávjában az útburkolat nagy területen
megsüllyedt és nyomvályú alakult ki. Az erre közlekedő gépkocsivezetők a süllyedést
igyekeznek kikerülni, de ekkor át kell térniük a jobb oldali forgalmi sávba, a balesetveszélyt
csak fokozza, hogy az említett úthiba egy kanyar mentén található .

A harmadik problémát okozó úthiba a Kótaj községtől Kemecséig tartó országúton és a
nagyhalászi út kereszteződésében, valamint az előtte lévő kanyarban található . Az úthiba
jellege a Székely községben találhatóhoz hasonló, mindkét helyen az útburkolat felgyűrődése
okoz balesetveszélyt .

A fent említett három helységben, illetve a hozzájuk vezető utak mentén található úthibákkal
kapcsolatosan több állampolgári bejelentést is kaptam, képviselői munkám során pedig
magam is jártam a helyszíneken, és meggyőződtem a bejelentések megalapozottságáról,
valamint az úthibák balesetveszélyességéről . Információim szerint a kérdéses útvonalak a
Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Közútkezelő Kht . kezelésében vannak, amely társaság a
Gazdasági és Közlekedési Minisztérium felügyelete alá tartozik, ezért kérem T . Miniszter
Urat, hogy tegye meg a szükséges intézkedéseket, a kérdéses úthibák mielőbbi kijavítása
érdekében, mielőtt az időjárás lehetetlenné tenné a szükséges munkálatok elvégzését .

Intézkedését előre is megköszönve, maradok

Budapest, 2003 . szeptember 8.
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